
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 referat: Tirsdag den 3. marts 2020  
Klokken 19-21 

NB: I personalerummet 
  

Afbud: Flemming, Christian 

Mødeleder: Majbritt 

 

1. Godkendelse af referat 
 
godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
godkendt 
 

3. Vedtagelse af timefordelingsplan. (20 min). 
 
Orientering og forklaring fra Annette. 
 
Der udtrykkes bekymring over at madkundskab er nedprioriteret ift at der kun er timer på 
6. årg. 
Det er jo altid en prioritering - derudover har skolen som det ser ud nu problemer med at 
dække timerne. 
Skolebestyrelsen vil på sigt gerne kunne prioritere madkundskab hvilket fx kunne 
tilgodeses ift. skolens fremtidige rekruttering hvis den mulighed byder sig. 
 
Med denne bemærkning er timefordelingsplanen vedtaget som fremlagt. 
 

4. Boden. Vi skal have en overordnet snak og have taget nogle beslutninger om boden – med 
udgangspunkt i nedenstående punkter: 1. Hvad er formålet med boden (at eleverne kan 
købe en sund snack - at de store ikke går i "byen" og handler - at tjene penge til lejrskole, - 
At 7. klasserne tager ansvar...). 2. Hvad skal udbuddet og åbningstiderne være, for at leve 
op til formålet? 3. Hvordan vil vi involvere elevrådet i beslutninger omkring boden? Og 
hvordan vil vi fra skolebestyrelsen involvere os? 4. Hvordan kan vi rent praktisk få det til at 



 

 

hænge sammen? (hvor mange ressourcer er vi villige til at ofre? og hvordan skaber vi gode 
rammer for evt, frivillige?). (1 time). 

Der er forsøgt at finde frivillige til at passe båden – det har der umiddelbart været 3-5 der 
har meldt tilbage på. Hvis man skal bede nogen om at yde et frivilligt arbejde er det vigtigt 
med et tydeligt formål. 
FX kan man måske bedre få 7. årg forældre mm i tale hvis konsekvensen er at lejrskolen 
nedprioriteres / nedjusteres. 
 
Lejrskolen koster i sig selv penge (ud over bodens tilskud). 
 
Alt efter hvad formålet er får det betydning for hvilke ressourcer der kan / skal bruges. 
 
Hvis formålet er at holde de store væk fra Kvickly så kræver det et helt andet udbud end 
der hidtil har været. Eleverne i ungeskolen har ikke brugt boden særligt meget. – men de 
yngre elever har jo ikke noget alternativ til Boden. 
 
Må boden koste noget – eller skal den tjene noget ind til lejrskole? 
 
Ved forældrene egentlig at boden genererer penge til lejrskolen. 
 
Hvis de store ikke må gå i Kvickly ville de bruge Boden mere. 

Hvis Boden drives af frivillige kræver det et større koordinerings arbejde – og er alt andet 
lige også mere uforpligtende. 
 
At få medarbejderne til at passe boden er alt andet lige en dyr løsning – og vil være på 
bekostning af de andre opgaver der skal løses på skolen. Dette er derfor ikke en holdbar 
løsning. 
 
Eleverne skal ikke passe boden uden en voksen – det kan stille dem i nogen dilemmaer og 
fristelser. 
 
Der har i den senere tid været flere tilfælde af at den skolemad der er blevet bestilt, er 
blevet taget af andre. 
 
Hvad skal der til for at de store elever vil bruge Boden? – ville det betyde at der skal kigges 
på skolens sundhedspolitik? – vi er dog under alle omstændigheder begrænset af hvad vi 
må håndtere ift hygiejneregler. 
 
Hvis det skal være attraktivt for en frivillig at stå i bod så skal der er også være gang i salget 
og et udbud der gør det lidt sjovere. 
 
Kan udgangspunktet være at boden åbner med samme udgangspunkt som det var da vi 
lukkede den og så udvikle det hen ad vejen? 
 



 

 

Jesper giver kontakten til de frivillige videre til Annette – så inviterer vi dem ind og finder 
ud af hvilke muligheder det giver. – om vi om ikke andet nogen dage om ugen i den form / 
med det udbud den havde da den lukkede. 
 

5. Trafik. (10 min). 
 
Kort orientering fra trafikudvalget. 
Elevrådet : Kristiandals allé – fjerne buskene og lave en låge så 0. årg ikke løber den vej og 
et hegn – så eleverne kan krydse ind over og ikke skal cykle rundt om hjørnet til Bergendals 
Allé. 
 
Skolen: 
- Der er sat gang i at lave bredere adgangsforhold fra Kristiansdals allé over for Majas alle. 
- Når det bliver varmere, bliver der malet hhv en bil, en cykel og en fodgænger ved de 
respektive veje og stier ud fra Bergendals Allé. 
 
Ide – at lave en form for morgenkaffekampagne på nogen af de steder hvor der er bøvl. 
 

6. Regnskabsafslutning. (20 min). 
 

Annette fremlægger regnskabet. 
 

7. Meddelelser 

• Elevråd 

Elevråd: har snakket om som cyklister og gående skal splittes op ved adgangen fra 
Bergendals Allé . Ungecentret vil gerne lægge hus til arrangementer – fx 
klassefester. Trampoliner – der er blevet lavet regler om hvem der må færdes der 
og hvornår – man skal tage hensyn – ikke for mange på ad gangen – man skal blive 
på egen trampolin. Det er elevrådets foreslag som bliver givet videre til 
medarbejderne.   Streetbanen trænger til en renovering. Der er huller i asfalten og i 
målene. Ønske om net over banen. 
 

• Skolen 

Vi venter på budgettet og hvad det kommer til at betyde. Cykelscore lukker i 
slutningen af marts. 5. årg går i gang med at øve deres musikteater. 
 

• SFO 



 

 

Forårssfo er i gang med fokus på sprog og sprogudvikling. 
 

• Formanden 

 

8. Evt. 

Glemmekassen er meget uoverskuelig. Kan der gøres noget ved det? 
 
Bad og gymnastik – hvor står det hvad vi mener om det? Det står ingen steder den tidligere 
bestyrelse har ikke ønsket at udtrykke en entydig holdning til det. Ønske at det tages op i 
bestyrelsen. 
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